
PROTOKÓŁ 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Komisji 

Rewizyjnej, Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa  

z dnia 17 stycznia 2014 r. 

 

1. Obrady otworzył Przewodniczący Rady, w których uczestniczyło 13 radnych; 

nieobecni byli: Anna Jezierska i Katarzyna Mularczyk – lista obecności stanowi zał. nr 

1 do protokołu. 

2. Do zaproponowanego porządku obrad uwagi wnieśli: 

1/ Sekretarz Gminy wysunął wniosek, aby porządek obrad rozszerzyd w pkt-e 1 – 

„Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie” o kolejny podpunkt: 

1 – 6/ - zatwierdzenia do realizacji projektu pod nazwą „Termomodernizacja 

realizowana w budynkach komunalnych należących do Gminy Czernica” w ramach 

Programu Priorytetowego Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej „System zielonych inwestycji (GIS – Green Investment 

Scheme), częśd 1. Zarządzanie energią w budynkach użyteczności publicznej”. 

Wniosek został przegłosowany jednogłośnie. 

2/ Skarbnik Gminy wysunęła wniosek o rozszerzenie porządku obrad w pkt-e 1 o 

zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

1 – 7/ - zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Czernica na lata 2014 – 

2023. 

Wniosek został przegłosowany jednogłośnie. 

1 – 8/ - zmiany budżetu Gminy Czernica na 2014 rok. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 10 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

3/ Przewodniczący Rady zapoznał Komisje z oświadczeniem radnej Katarzyny 

Mularczyk w sprawie zrzeczenia się mandatu radnego Gminy Czernica. W związku z 

tym wysunął wniosek, aby  rozszerzyd porządek obrad o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i stanowi zał. nr 2 do 

protokołu. 

3. Komisje zaopiniowały projekty uchwał w sprawie: 

1/ wyrażenia woli realizacji zadania pod nazwą „Uporządkowanie gospodarki 

ściekowej na terenie gminy Czernica” oraz zabezpieczenia na jego realizację 

niezbędnych środków finansowych w budżecie Gminy Czernica 

Projekt uchwały przedstawił i omówił p. Marek Żelazny – pracownik Urzędu Gminy 

ds. pozyskiwania środków zewnętrznych. 

Poinformował, iż zadanie pod nazwą „Uporządkowanie gospodarki ściekowej na 

terenie gminy Czernica” realizowane w ramach konkursu Program Operacyjny  

Infrastruktura i Środowisko obejmuje budowę kanalizacji sanitarnej  we wsiach: 

Nadolice Małe, Krzyków oraz części wsi Dobrzykowice, a także przebudowę istniejącej 



oczyszczalni ścieków na węzeł przerzutowy ścieków do kanalizacji miejskiej 

Wrocławia. 

Na realizację powyższego zadania, w budżecie Gminy są zabezpieczone  środki w 

wysokości  8.176.151,34 zł. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

2/ upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Czernicy do 

załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 

zryczałtowanego dodatku energetycznego 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Krystyna Zaraś – Kierownik GOPS w 

Czernicy. Poinformowała, że zgodnie z art. 5d ustawy Prawo energetyczne, Wójt 

Gminy w drodze decyzji przyznaje dodatek energetyczny dla odbiorcy wrażliwego. 

W związku z tym, że dodatek energetyczny przysługuje osobie, której przyznano 

dodatek mieszkaniowy, a Kierownik GOPS w Czernicy wydaje decyzje administracyjne 

w sprawach dodatku mieszkaniowego, zasadnym jest, aby  również przyznawał 

dodatek energetyczny. 

Rada Gminy może w drodze uchwały zobowiązad Kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej  do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

3/ określenia wymagao, jakie powinien spełnid przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Małgorzata Dąbrowska – pracownik 

Urzędu Gminy ds. ochrony środowiska. Poinformowała, że na prowadzenie przez 

przedsiębiorcę działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Czernica wymagane jest 

zezwolenie. Zezwolenie to udzielane jest, w drodze decyzji,  przez właściwy organ ze 

względu na miejsce świadczenia usług, tj. przez Wójta Gminy Czernica. 

W świetle ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, wymagania, jakie 

powinien spełnid przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie zezwolenia, określa rada 

gminy, w drodze uchwały. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

4/ - wymagao, jakie powinien spełnid przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i 

spalarni zwłok zwierzęcych i ich części 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Małgorzata Dąbrowska – pracownik 

Urzędu Gminy ds. ochrony środowiska. Poinformowała, że na prowadzenie przez 



przedsiębiorcę działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, prowadzenia grzebowisk zwłok 

zwierzęcych i ich części,  prowadzenia spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na 

terenie Gminy Czernica wymagane jest zezwolenie. Zezwolenie to udzielane jest, w 

drodze decyzji,  przez właściwy organ ze względu na miejsce świadczenia usług, tj. 

przez Wójta Gminy Czernica. 

W świetle ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, wymagania, jakie 

powinien spełnid przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie zezwolenia, określa rada 

gminy, w drodze uchwały. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

5/ zmiany uchwały nr XV/157/2012 z dnia 12 kwietnia 2012 r. w sprawie przyjęcia 

„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy 

Czernica” 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Małgorzata Dąbrowska – pracownik 

Urzędu Gminy ds. ochrony środowiska. Poinformowała, że w roku 2008 został 

opracowany przez specjalistyczną firmę „Program usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest na terenie Gminy Czernica”, który zawiera również 

inwentaryzację wyrobów azbestowych. Podczas przyjmowania wniosków o 

dofinansowanie usuwania wyrobów zawierających azbest, w roku 2014 wpłynęły 

wnioski dotyczące nieruchomości, które nie zostały wykazane w inwentaryzacji. 

Chcąc umożliwid mieszkaocom gminy uzyskanie dofinansowania, konieczna jest 

aktualizacja inwentaryzacji. 

W trakcie dyskusji radna Katarzyna Moroz zwróciła uwagę, że w załączniku do w/w 

projektu uchwały jest ujęty azbest złożony przy  świetlicy wiejskiej w Wojnowicach,  

ul. Główna 37. Wysunęła  wniosek, by Gmina złożyła wniosek o dotacje na jego 

usunięcie.  

Sekretarz Gminy poinformował, że sprawa ta zostanie wyjaśniona. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

6/ zatwierdzenia do realizacji projektu pod nazwą „Termomodernizacja realizowana 

w budynkach komunalnych należących do Gminy Czernica” w ramach Programu 

Priorytetowego Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

„System zielonych inwestycji (GIS – Green Investment Scheme), częśd 1. Zarządzanie 

energią w budynkach użyteczności publicznej” 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Sekretarz Gminy. Stwierdził, iż w związku  z 

możliwością ubiegania się o dofinansowanie przedsięwzięd w ramach Programu 

Priorytetowego Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

„System zielonych inwestycji (GIS – Green Investment Scheme), częśd 1. Zarządzanie 

energią w budynkach użyteczności publicznej” konieczne jest podjęcie stosownej 

uchwały wyrażającej zgodę na przystąpienie do projektu. 



Wnioskowany montaż finansowy projektu przedstawia się następująco: 

- do 30% dotacji wartości całego projektu, 

- wkład własny w wysokości 70% kosztów kwalifikowanych projektu oraz wkład 

własny na pokrycie kosztów  niekwalifikowanych projektu. Skorzystanie z pożyczki 

umożliwia sfinansowanie do 60% wartości projektu. 

Zadanie zostało ujęte w budżecie Gminy na 2014 rok oraz w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy na kolejne lata. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

7/ zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Czernica na lata 2014 – 2023 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. Stwierdziła, że zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej dokonano w zakresie dostosowania dochodów i 

wydatków budżetu, po zmianach. 

Zmian dokonano również w przedsięwzięciu dotyczącym termomodernizacji 

obiektów komunalnych Gminy, w związku z wnioskiem o dofinansowanie zadania ze 

środków Ministerstwa Ochrony Środowiska. Zmian dokonano w latach 2015 i 2016. 

W roku 2015 konieczna będzie kwota wyższa od zaplanowanej o 505.000 zł. Zadanie 

zaplanowane jest do ukooczenia w roku 2015, więc w roku 2016 nie będą potrzebne 

środki. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

8/ zmiany budżetu Gminy Czernica na 2014 rok 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. Stwierdziła, że zmian budżetu 

Gminy Czernica dokonano, w związku z brakiem zaplanowanych środków na budowę 

ogrodzenia przy świetlicy wiejskiej w Jeszkowicach Przeniesiono kwotę 10.500 zł z 

działu 757 do działu 921 na zapłacenie faktury z roku 2013. 

Budżet po zmianach wyniesie: dochody – 41.426.857,30 zł, w tym dochody bieżące – 

37.788.857,30 zł, dochody majątkowe – 3.638.000 zł. Wydatki – 45.156.657,30 zł, w 

tym wydatki bieżące – 35.189.650,30 zł, wydatki majątkowe – 9.967.207 zł. 

Przychody – 6.000.000 zł, rozchody – 2.270.000 zł. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. 

Pozytywnie, projekt uchwały, zaopiniowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od 

głosu – stanowi on zał. nr  10 do protokołu. 

9/  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zostało złożone do Biura Rady pisemne 

oświadczenie radnej Katarzyny Mularczyk, że z przyczyn rodzinnych zrzeka się 

mandatu radnego Gminy Czernica z dniem 1 stycznia 2014 r. 

Radna K. Mularczyk nie uczestniczyła w pracach Rady od kooca kwietnia 2013 r. 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż próbował nawiązad kontakt z radną, ale do 

spotkania nie doszło. Poinformował również, że Przewodniczący Rady i Wójt Gminy 



nie posiadają uprawnieo, by przymuszad radnego do pracy  w Radzie, jak twierdzono, 

że brak jest reakcji Wójta i Przewodniczącego Rady na brak działalności radnej. 

W głosowaniu nad zaopiniowaniem projektu uchwały  wzięło udział 13 radnych. 

Projekt został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 11 do 

protokołu. 

4. W sprawach różnych p. Robert Makieła poinformował Komisje o spotkaniu z 

władzami Starostwa Powiatowego we Wrocławiu na temat przebudowy mostu w 

Chrząstawie oraz wykonania przeprawy na rzece Graniczna. By zbudowad  przeprawę 

i alternatywną drogę dla Chrząstawy Wielkiej, należy pozyskad grunty prywatne o 

pow. 30 arów. Szacunkowy koszt zbudowania przeprawy wyniesie 400.000 zł, 

zbudowanie odcinka drogi – ok. 200.000 zł. 

Zaznaczył, że są to rozmowy wstępne; w najbliższy poniedziałek będzie spotkanie w 

terenie z udziałem przedstawicieli: Starostwa Powiatowego, Gminy Czernica,  

właścicieli gruntów, od których należy pozyskad teren pod budowę drogi i przeprawy. 

Starostwo Powiatowe zwróciło się z pytaniem, czy Gmina Czernica wyraża wolę 

współpracy przy realizacji powyższej inwestycji. 

W trakcie dyskusji radni stwierdzili, iż jest za mało danych, by Rada zajęła stanowisko 

odnośnie finansowej strony tej sprawy. Natomiast, chce rozmawiad z Powiatem na 

temat docelowej budowy przeprawy i drogi, która będzie stanowid alternatywne 

połączenie Chrząstawy Wielkiej z Chrząstawą Małą. 

5. Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji. 

 

                                                                                Protokołowała 

                                                                              Barbara Listwan  


